



**25 Jahre / 25 years
Sunrise Swingers Erding e.V.
Rudolf Hauer, Secretary**

The "Sunrise Swingers Erding e.V." Square Dance Club (a member of the "European Association of American Square Dance Clubs") was founded on the "Sunrise Ranch" in Mauggen near Erding in 1989. After an introductory adult education centre course, about 20 dancers got together to practise. The experienced caller, Thom Kafka, who lives in Munich nowadays, became their first caller. At that time, dance practice was always on Wednesdays.

Only a year later, the club moved to the "Rendez Vous" Youth Centre, Dorfener Straße 13 in Erding, where their first class graduated on the 13th June, 1990.

On the 22nd June, 1991, the "Sunrise Swingers Erding e.V.", together with the "Sunshine Twirlers", a square Dance Club in Lauda, organised a Friendship Meeting and called it "A Midsummer Night's Dream". After this successful event, this "Special" has been held every year.

From mid-July 1991 to August 1992, Teddy Meyers took over as Caller and the Club Evening was changed to Tuesdays. His successor was Manu Hartmann till June, 1994.

Since the 1st of July, 1994, Frank Meyers has been the club's particularly successful Club Caller. He is so popular with his dancers that he was required to confirm in writing in 1996 that he had no intention of giving the "Sunrise Swingers Erding e.V." notice in the foreseeable future.

In 1998 we started dancing in the rooms of the "Nachbarschaftshilfe" (Neighborhood Assistance Group) in Erding, Mühlgraben 5, right next to P6. You could see and hear us dancing there between 7:30 pm and 10:15 pm (including encores).

On 13th of November, 1999, we celebrated our 10th anniversary. Frank was the MC and Marin Kull of Schwetzingen was the

Der Square Dance Club "Sunrise Swingers Erding e.V." (Mitglied der "European Association of American Square Dance Clubs", EAASDC) wurde 1989 auf der "Sunrise Ranch" in Mauggen bei Erding gegründet. Nach einem VHS-Einführungskurs fanden sich ca. 20 Tänzer zusammen, für die damals der erfahrene Thom Kafka, heute wohnhaft in München, der 1. Caller (Tanzleiter) war. Damals fanden die Übungsabende immer Mittwochs statt.

Schon 1 Jahr später wechselte der Tanzplatz ins Jugendzentrum "Rendez Vous" in der Dorfener Straße 13 in Erding, wo die 1. Klasse am 13. Juni 1990 graduierte.

Am 22. Juni 1991 organisierten die Sunrise Swingers Erding e.V. zusammen mit dem Square Dance Club Sunshine Twirlers aus Lauda ein Freundschaftstreffen und nannten die Veranstaltung "A Midsummer Night's Dream". Nach dem großen Erfolg wurde dieser "Special" bis 1996 jährlich wiederholt.

Mitte Juli 1991 bis August 1992 übernahm Teddy Meyers die Tätigkeit als Clubcaller und der Tanztag wechselte auf Dienstag. Sein Nachfolger war bis Juni 1994 Manu Hartmann.

Seit dem 01. Juli 1994 leitet Frank Meyers als Caller besonders erfolgreich den Club. Er ist bei seinen Tänzern bis heute so beliebt, dass er 1996 schriftlich bestätigen musste, für die kommenden Jahre keinerlei Absichten zu haben, seine Tätigkeit bei den Sunrise Swingers Erding e.V. zu beenden!

1998 wechselte der Tanzplatz zu den Räumen der Nachbarschaftshilfe in Erding am Mühlgraben 5, direkt am P6. Zwischen 19.30 und 22.15 Uhr (Zugaben inklusive) konnte man uns dort tanzen sehen - und hören.

Am 13. November 1999 feierten wir das 10-jährige Vereinsjubiläum, bei dem Frank als MC und Martin Kull aus Schwetzingen als

Guest Caller. A lot of fun was had by one and all!

2002 saw a move to Weißbräu in Taufkirchen an der Vils. Due to renovation work and a change in ownership, we had to move yet again, this time to Adlberger in Altenerding. After we switched to a hall in the parish of St. Vincent and then to BRK in Altenerding, we returned to Adlberger. But there, too, a change of ownership forced us to move on again—hopefully for the last time. This time to Landgasthof Bauer in Kirchasch. Here, as well, renovation is being undertaken at present, but it hardly affects our dancing.

In the last few years we've held our widely-known annual "Fast Nacht Tanz" (Carnival Dance) on Faschingssamstag (Carnival Saturday), which we can hold at our landlord's big dance hall. On this occasion, we'd like to thank the Bauer family for their friendliness and willingness to make their facilities available to us.

The location of our dance hall and the details of all our Club Evenings can be found at our web site: www.sunrise-swingers-erding.de. Translation: Harald Johnson

Gaststar viel Vergnügen bereiteten.

2002 wechselten wir zum Weißbräu in Taufkirchen an der Vils. Wegen Umbaumaßnahmen und Besitzerwechsel mussten wir wiederum unseren Tanzplatz wechseln und gingen zum Adlberger in Altenerding. Nach Wechsel in einen Saal der Kirchengemeinde St.Vincent und danach beim BRK in Altenerding ging es zurück zum Adlberger. Aber auch da zwang uns die Aufgabe des Wirts zum hoffentlich letzten Tanzplatzwechsel zum Landgasthof Bauer in Kirchasch. Auch hier wird zur Zeit umgebaut, aber das beeinträchtigt unser Hobby kaum.

Seit einigen Jahren richten wir jedes Jahr am Faschingssamstag unseren weithin bekannten Fast Night Dance aus, den wir auch beim Wirt unseres Tanzplatzes im großen Saal abhalten können. Wir bedanken uns auf diesem Weg auch bei unseren Wirtsleuten, der Familie Bauer, für die Freundlichkeit und Bereitstellung der Räumlichkeiten.

Tanzplatz und Termine sind auf unserer Website www.sunrise-swingers-erding.de aufgeführt

FRIENDSHIP BADGES (14.07.2015)

SILVER & BLUE (for 208 clubs) in 5 Ländern/countries

Axel Beier	Tölzer Twirlers SDC
Doris Theuser	Munich Rollercoasters e.V.
Michael Kissel	Munich Rollercoasters e.V.

BLACK & GOLD (for 104 clubs) in 5 Ländern/countries

Gordana Metze	Crossing Swords Solingen e.V.
---------------	-------------------------------

BLACK & SILVER (for 52 clubs) in 3 Ländern/countries

Jan-Peter Hellmann	Drawbridge-Divers Wilstermarsch
Edith Schmidt	Hannover Hearties e.V.
Dirk Wiegemann	Kanalhoppers Minden
Karen Stahnke	Preetzer Squeezer e.V..

WHITE & GOLD (for 26 clubs)

Brigitta Reeschke	Drawbridge-Divers Wilstermarsch
Ute Hannemann	Drawbridge-Divers Wilstermarsch
Marlene Powierski	Printen Promenaders Aachen
Ingrid Conrad	Schinderhannes Swingers
Roland Conrad	Schinderhannes Swingers
Carmen Wenske	The Wheelers e.V.

